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Deltagere:  

Mette Grøndtved Brejner, Pia Lange-Chabert, Maria Ditlev Rosenvinge, Jonas Hansen, David Elin,  

Nikolaj Warming samt Maria Christensen 

 
Afbud: Thomas Villingshøi Seierøe, Bjarne Shik Grejner, Torben Storm, Sille Søderblom, Jeff Sebastian Ejby Petersen 

 

 

Sted: 
Personalerummet 

 

Referent: 

Maria Christensen 

 

 

1. Godkendelse dagsorden samt referat fra sidste møde 

Godkendt 

 

2. Nyt fra elevråd samt Mini-elevrådet (ved Nikolaj) 

Der har endnu ikke været valg til elevrådet. Det er først i uge 36. Nisa og Nanna vil 

gerne fortsætte i 9.kl. elevråd, og vil desuden gerne fortsætte opgaven i 

bestyrelsen. 

 

Minielevrådet har først møde på mandag. 

 

3. Meddelelser 

 

Formand 

Ikke til stede 

 

Næstformand 

Maria R. har været til Fællesskolebestyrelsesmøde. Der var bla deltagelse af 

den nye skolechef, Lars Nedergaard. Han efterlod et godt indtryk. Han talte 

bla lom frisættelse af skolerne. Der bliver fællesskolebestyrelsesmøde i efterår 

og forår. Til november er det på Vemmedrupskolen. 

  

Der er indkaldt til Dialogmøde på torsdag den 31.08.2023 på Rådhuset i 

kantinen. Der er fremlæggelse af det kommende budget/høring ift 

sparekatalog. 

 

Maria vil gerne tilmelde sig i Landsmødet til november. David undersøger 

proceduren for tilmelding. 

 

 

Forældrerepræsentanter 

Intet 

 

Viceskoleleder 

  

 

 

    
    

   

Vemmedrupskolen 

 

DAGSORDEN/REFERAT 
 

Skolebestyrelsesmøde, Vemmedrupskolen 

 

 
 Dato   

 19. juni 2023   
 

Vemmedrupskolen 

Vindegårdsvej 1 

4632 Bjæverskov 

 

www.koege.dk 

 

Tlf. 56 67 62 62 

 

Kontakt: 

Maria Christensen 

Tlf. +45 30 50 29 86 

maria.christensen@koege.dk  
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Første skoledag forløb rigtigt fint. Der var samling for alle i hallen. Ny 

musiklærer, Rune, spillede og sang. Det var en god oplevelse. 

 

Børnehaveklassen havde første skoledag om tirsdagen. Forældre og børn 

mødte glade og spændte frem. Alle var i klasselokalet, efter eleverne var 

blevet tryllet om til skolebørn. Efterfølgende var forældrene alene i salen, 

mens børnene blev i klassen, her var der præsentation af bla forebyggende 

rådgiver, PPR-psykolog samt trivselsvejleder. Der var desuden 

samarbejdsopgaver for forældrene. Herefter kom eleverne også i salen, hvor 

der var fællesspisning. Alle familier havde medbragt en ret, så der blev et 

stort buffetbord. Til slut var der fælles afslutning i klassen. 

 

Der var tilbagemelding fra en forælder, der udtrykte tilfredshed omkring 

arrangementet, og muligheden for allerede at møde og tale med forældre, 

man ikke i forvejen kender. 

 

 

Der er pt stor interesse fra elever fra andre skoler om indmeldelse i 5.a. 

Klassen er lukket for elever, der ikke er bosiddende i skolens distrikt. Nogle 

familier har søgt dispensation, men har fået afslag fra skoleudvalget grundet 

antallet af elever. 

 

 

SFO-leder 

Der har været en sommerferie på 7 uger, og der har været flere børn, end der 

plejer at være. Der har været 3 personalegrupper, der har skullet arbejde 

sammen. 

Der har været en positiv tilbagemelding fra de børn/forældre, der ikke er her 

til dagligt, som har været i ”nødpasning”. Nogle havde også været her i 

efterårsferien, og mange havde glædet sig. 

 

Det har været koloni ved Sejerøbugten. Det er et fantastisk sted, og vi håber, 

men er ikke garanteret, at vi kan få den igen. Kolonien var rigtig god. 

 

Der er stadig gang i ”Godt du kom”. Jesper Karsen, konsulenten, er et stort 

navn inden for andre områder med unge og trivsel, og han har bla henvist til 

Vemmedrupskolen på nogle af sine foredrag og samlinger. En mor fra KL har 

henvendt sig til Nikolaj. 

 

Der er reduceret i elevernes skærmtid, og man ser mange nye fællesskaber 

opstå. De er brætspil, der er fundet frem, som ikke har været i anvendelse i 

flere år. 

 

Der er desuden fokus på de forpligtende fællesskaber, således, at det er 

meningen eleverne skal melde til, hvis de vil have fx eftermiddagsfrugt. Det 

håber, at eleverne oplever, at det er fedt at gøre noget for andre. 

 

Der er gang i ungdomsklubben igen. Der har været et godt flow, med glade 

og positive unge. 
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Der arbejdes på at skabe en vurdere spredning af personalet, så de kan have 

timer både i SFO 1 og juniorklub således at børnene møder en større 

personalegruppe. 

 

 

Medarbejderrepræsentanter (Skole/SFO) 

Jonas er ny repræsentant for pædagogerne.  

 

 

Skoleleder 

Det cykelstativ, der skulle have været færdigt inden sommerferien er af 

forskellige årsager ikke færdigt. Ejendomsafdelingen prøver pt at tilgodese 

skolen med nogle af de ting (bla vedligehold af udeområder) i den kommende 

tid. 

 

Legepladskonsulenten har informeret om, at han har søgt midler til 

vedligehold af fodboldbaner, og måske også  

 

Der er ansat nye konsulenter i skoleafdelingen. De har travlt, og der er bla 

mange klagesager. Flere end de nogensinde tidligere tid. 

 

Bålhytte og shelters er opsatte, og vi mangler nu bare at købe og sætte et 

egentligt bålsted. 

 

Vi er interesserede i, at bålhytten bliver brugt af folk, når skolen ikke er åben, 

men den bliver ikke annonceret på de offentlige sider og der er ikke adgang til 

toiletter og vand. 

 

SSP ved, at der er denne nye bygning, og de kommer til at besøge stedet på 

deres aftenture. 

 

Skoledirektør, Henrik Layborn, har skrevet at formanden for skoleudvalget, Ali 

Yahya, gerne vil på besøg på skolerne. Han vil gerne mødes med ledelsen 

samt repræsentanter fra skolebestyrelsen. 

 

Den blå tekst ”Der vælges 2-4…” slettes. 

 

Den røde tekst ”Der vælges 5-6 kontaktforældre….” bevares. 

 

 

4. FKU (Forældrekontaktudvalg) 

Grundet afbud er bestyrelsen ikke fuldtallig ved dette møde. 

Bestyrelsen vil gerne, på trods af dette, holde fast i punktet 

kontaktfolderen. 

Derfor bedes de bestyrelsesmedlemmer, der ikke er til stede i dag, 

henvende sig om de ikke kan godkende den reviderede 

kontaktforældrefolder. 

  

 

5. Byrådets budgetseminar d. 23. august 2023 (https://www.koege.dk/) 

(Høringssvar, se datoer for budgetprocessen i bilag) 

https://www.koege.dk/
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Der er igen anmodet om høringssvar ift budgetforslag. Der er nogle områder, 

der pt er fredet: det er de to naturskoler, lejrskolerne 

 

Man vil nedlægge de forebyggende rådgiver.  

Det er bekymrende, når der samtidig ses en stigende mistrivsel blandt børn 

og unge generelt. 

Unge-psykologen planlægges nedlagt. Det er ligeledes bekymrende. 

 

Det foreslås, at der ses på rammetildelingen til den kommunale musikskole. 

 

Det foreslås, at der spares på vedligeholdet af de kommunale bygninger. 

 

Det foreslås, at der spares på FCK, ved at der nedlægges 4 stillinger blandt 

sagsbehandlerne på ungeområdet. Pt har hver sagsbehandler i Køge i 

gennemsnit 30 sager. Med en besparelse på 4 stillinger kommer hver 

sagsbehandler til at have 35 sager. Andre kommuner har sagsbehandlerne 

omkring 25 sager. 

 

Udfasning af Sportsklasserne. 

 

Nedjustering af SFO´ens åbningstid med 1 t./ugtl. 

 

Fjerne tildelingen om max 24 elever i dansk og matematik. 

 

Nedlæggelse af Erhvervsklasserne. 

 

Ændring af serviceniveauet ved at der er flere elever i klasserne på 

specialområdet. 

 

Ressourcerne til ”Det generelle løft af Folkeskolen” fjernes. 

 

Nedlæggelse af div puljer. 

 

 

6. Formandens beretning (præsenteres den 30. oktober 2023). 

Alm. bestyrelsesmøde fra kl. 17.00-18.00 

 

Kl. 18.00 deltager kontaktforældrene, og hører bla formandens beretning.  

 

Herefter er der fællesspisning med kontaktforældrene og bestyrelse. 

 

 

Input til formandens beretning: 

 

Der har tidligere været anmodet om høringssvar til sparekataloget, det oplevedes, 

at der blev lyttet. Desværre er mange af punkterne igen på sparekataloget. 

 

Skolen fik sin egen sang. 

 

Vi er begyndt at holde morgensamlinger med sang. 

 

Vi fik bus igen. 
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Skolebestyrelsen har foranlediget, at der er kommet bedre cykel-parkeringsforhold. 

 

Der er kommet bålhytte og shelters (de blev bestilt i skoleåret 22/23, men er først 

nu etableret.) 

 

Der er en stigning i elevtallet. Der startede 9 nye elver efter sommerferien. 

Der er stor interesse i at indskrive på specifikke klassetrin. Især opleves der 

søgning fra elever fra andre distrikter. Nogle får afslag grundet klassens størrelse. 

 

Klubben har taget hul på det store udviklingsprojekt ”Godt du kom”. 

 

Vi tog hul på et udviklingsforløb for personalet ”Nordic Schools” (tidligere Verdens 

bedste danske skole). 

 

Princip om rusmidler indført. 

 

 

7. Budget skole/SFO kort 

Som budgettet ser ud ind til nu, har der været et estimeret merforbrug på ca 500 

000 kr. Ændringen ift at vi selv dækker den ledige stilling med personale vi allerede 

har, ser det ud til at overskuddet reduceres til ca 400 000 kr. SFO´en ser ud til at 

have et lille overskud. 

 

Pt har vi indført indkøbsstop, så det kun er need to have og ikke nice to have. 

 

Pt og indtil 3. Økonomiske Redegørelse er udarbejdet, vil vi ”spare” på ture for 

bussen. 

 

De langtidssygemeldinger der har været blandt lærere og pædagoger, såvel som de 

barsler der har været, og de udgifter det har medført har allokeret omkring 300 000 

kr. Det der omhandler sygdom og langtidsfravær, har ikke været muligt at 

forudsige/lægge ind som en post i budgettet. 

 

 

8. Rekrutteringsudfordring 

Der er i dag blevet informeret om de udfordringer, der har været med at ansætte 

lærere. 

 

Der var to opsigelser lige inden sommerferien. Umiddelbart nåede vi at ansætte 2 

lærere. Vi måtte dog opleve, at begge lærere efterfølgende på hinanden trak sig 

kort inden skoleårets start. 

 

Der blev derfor aftalt ny fagfordeling, og der er blevet lagt nye skemaer. Skolens 

”egne” ansatte, har været velvillige ift at være med at finde gode løsninger. 

 

SFO´en har ansat en pædagog. Hun er tiltrådt i løbet af sommeren. 

 

Casper har forladt SFO´en til fordel for en ansættelse i skolen. 

 

Adam kommer tilbage og dækker Caspers stilling. Adam kender SFO´en og er 

afholdt og dygtig. 
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Der er pt fire uddannede pædagoger og en medhjælper i SFO´en. 

 

9. Forretningsordenen 

Redigeret af Maria. 

Grundet afbud er bestyrelsen ikke fuldtallig ved dette møde. 

Bestyrelsen vil gerne, på trods af dette, holde fast i punktet vedr. 

beslutning om den reviderede forretningsorden. Den godkendes. 

Derfor bedes de bestyrelsesmedlemmer, der ikke er til stede i dag, 

bedes henvende sig, når de modtager den reviderede folder, hvis de 

ikke er enige i indholdet. 

 

 

 

Evt.:  

Punkter til næste møde  

 

• Fremlæggelse af 3. ØR med budgettal. 

• Principkataloget 

• Årsberetningen 

 

• Skal skolens festdag genindføres under nye eller andre rammer. Evt 

principper herfor. 

 

 


